
 

Skolebestyrelsen Engelsborgskolen 
 

 

Onsdag d. 4. oktober 2023 klokken 17.00 – 19.30 

 

Lokale: Personalerum, administrationsbygningen 2. sal 

 

Mødeleder: Kristina 

 

Referent: Morten Jensen 

 

Forplejning: Smørrebrød 

 

Deltagere: Morten Hornbæk, Tina Svendsen, John Poulsen, Kristina Rye Løndsmann, 

Lars Esben Brammer Boldt, Bettina Kallenbach, Martin Steno, Morten Jensen, Birthe 

Pedersen, Søren Langkilde, Albert Groth, Gustav Sørensen, Luca Bak, Sarah Beckwith 

 

 

Afbud:  

Sarah Beckwith, Albert Groth 

 

 

 

 

 

 



 

 

1. Meddelelser  
 
 
Formand: 
 
Ledelse: 
 
Elever: 
 
Medarbejderrepræsentanter: 
 
Andre meddelelser:  
 
 
Kl. 17.00 – 17.30 
30. min. 
Orientering v. alle 

 
 
 
Velkommen til Lars og 
præsentationsrunde 
 
 

Velkommen til Lars der er 
forældre til 3 børn på skolen. 
 
Bettina 
Der har været slået 2 stillinger 
op som matematik lærer på 3 og 
7 årgang, den ene stilling er 
blevet besat på 7 årgang, den 
nye lærer hedder Peter og 
starter efter efterårsferien. 
Den anden stilling bliver slået op 
igen. 
 
Verdensmålsugen er afsluttet og 
der var et åbent hus, det var en 
god oplevelse for børn og 
forældre. 
 
Orientering om budget. 
Politikkerne har indgået en bred 
aftale om budgettet. Der er lavet 
en skævvridning på området og 
det er til skoleområdets fordel. 

- Ændret Skoledistrikt  
- Ny model for 

klassesammenlægninger 
- 5% i takststigning i SFO 

og klub. 
- Bortfald af tilskud til 

skilsmissegrupper. 
  
Besparelser som ej blev 

besluttet men var i spil 
  

• Forhøjelse af klasse 

koefficient til 25 
• Reduceret åbningstid 

sfo 
• Tilskud til lejrskoler – 

det er på 2500,- pr 

klasse 
• Ændre 80/20 ift 

pædagoger og 

pædagogmedhjælpere 
 

Omorganisering 
- Velkomstklasser bliver til 

modtagehold. 



 
Besparelser 

- Praktiktimer, så der kun 
betales for de timer den 
studerende er til stede. 

 
Samlet besparelse i 2023 
 500.000,- 
 
Besparelse i 2024 
Skole 3.400.000,- 
SFO 1.000.000,- 
 
Vi kan tage 2% med over og ikke 
5% som tidligere. 
 
Vi har ledige stillinger der ikke er 
besat i skole og SFO og det er 
med til at skabe noget balance i 
2024 i budgettet. Der regnes på 
hvad det betyder for vores 
kommende budget. 
 
Der udarbejdes handleplan for 
budgettet 2024 
 
Eleverne.  
Har været til elevrådsdag  
 De har arbejdet i udvalg og 
drøftet. 

- Mobilpolitik 
- Udearealer 
- Galla 
- Sidste skoledag  

 
Medarbejderne. 
Der har været første samtaledag 
i forbindelse med 
læringssamtaler. Det er gået 
godt. 
 
Det fylder i lærergruppen med 
besparelser, der er frygt for 
ændring af 2 lærertimerne, da 
det er et godt tiltag der ønskes 
bevaret. 
 
 
Forældrerepræsentanter 



Det er personalets dag i morgen, 
og der er bestilt kage. 
 

2. Godkendelse af 
dagsorden 

 

 Godkendt 

3. Godkendelse af 
referat fra sidste 
møde 

 godkendt 

4. Princip skolerejser 
og hyttetur. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kl. 17.30 – 17.45 
15. min. 
Beslutning v. Kristina 

Princip for skolerejser og 
videre proces ift. 
kontaktforældre skal hhv. 
godkendes og drøftes. 
 
Princippet skal i MED-udvalget 
d. 2. oktober 2023. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bilag fremsendes inden mødet. 

Princip for skolerejser og 
hyttetur. 
Det skal være med til at sikre 
børnene har noget at se frem 
mod. 
 
Betina  
Det har været oppe i 
medudvalget. 
Når rammen er udvidet for 
antallet af overnatninger, giver 
det en merudgift på 
personaletimerne. 
Derfor er der ikke behov for at 
udvide rammen for skolen. Da 
det kan koste på 2 lærertimer 
eller råderummet skal findes 
andet steds. 
Det er vigtigt at den økonomiske 
ramme er beskrevet og antallet 
af rejsedage er beskrevet. 
Operation-dagsværks kan 
placeres sidste onsdag inden 
sommerferien, den skal 
planlægges og koordineres i 
samarbejde med klasselæreren.  
 
Bettina udtrykte et ønske om at 
skolerejsen skulle være i 
Danmark for at man herved 
kunne få en gratis rejse med DSB 
og dette ville være med til at 
minimere omkostningen til 
forældre finansiering, hvilket var 
centralt for at alle kan deltage og 
betale selv som udgangspunkt. 
Bettina ønskede et afsæt der 
understøtter fællesskabet og 
ikke udfordre dette ved 
forskellige muligheder. 



Bestyrelsen mente ikke der var 
behov for fælles fast ramme 
samt at turen skulle afvikles i 
Danmark. 
 
Kontaktforældrene inviteres for 
udskoling til information om, 
hvordan de kan samle penge ind 
til turen og skabe en fælles pulje. 
 
Der skal være en fælles 
forståelse for fonden. Den 
tidligere fond var dyr i drift. 
 
En skolerejse skal fremme og 
understøtte fællesskabet og ikke 
splitte det, derfor skal 
økonomien spille ind. Det er 
vigtigere vi starter lavt og lader 
det vokse. Derfor er frirejse 
vigtig. 
 
 
Svar 
Det ønskes fra bestyrelsen at der 
skal være en bredere ramme, så 
der kan kigges frem og 
planlægges en fast tradition for 9 
klasserne. 
Hytteturen er ligeledes en 
mulighed for at skabe en bredere 
ramme for skolen kan arbejde 
ind i. 
 
Turen i 6 klasse skal være en tur 
der ryster de nye klasser 
sammen. 
 
De nye principper er for at skabe 
fleksibiliteten og medinddragelse 
i en beslutningsproces. 
 
Birthe: der ønskes en 
ensartethed og for skolens 
vedkommende ønskes turen på 6 
årgang 2-3 overnatninger og 4 
overnatninger i 9. klasse. 
Der er behov for at lærerne 
kender deres fremtid. 



 
Ekskursioner 
Det kan være end udfordring når 
forældrene skal stå for rejsen, 
det kan være svært at få alle 
ender til at mødes. 
Svar: når de er mindre, er det 
normalt skolen der står for 
rejsen, de store kan godt cykle. 
 
Det handler primært om tog og 
busrejser der ikke er indenfor 
togkortets rejsetid. 
 
Der er behov for at kigge på 
princippet igen i en 
arbejdsgruppe. Der er enighed 
ift. at vi alle gerne vil have en 
skolerejse som alternativ til 
lejrskole. 

 
5. Årshjul og 

arbejdsgrupper 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kl. 17.45 – 18.15 
30. min 
Drøftelse/ beslutning v. Kristina  

Der planlægges med at arbejde 
i de forskellige arbejdsgrupper 
på møderne i november, 
januar, marts og maj.  
 
Der fremsendes et årshjul som 
bilag inden mødet. 

Der er 10 møder  
Arbejdsgrupper foreslås i 
december, januar, februar april 
og juni. Der kan arbejdes med 
tematik. 

- Evaluering af skole/hjem 
samarbejde. 

 
Datoerne på årshjul passer, der 
kan opstå ændringer i 
forbindelse med opståede ting. 

 

6. Faglige resultater og 
refleksioner for 
skoleåret 2022/2023 

 
 
 
 
 
Kl. 18.15 – 18.45 
30. min 
Orientering v. Martin og Bettina 

Der vil blive orienteret om de 
opnåede prøveresultater for 
skoleåret 2022/2023 med henblik 
på refleksion omkring 
forbedringspotentialer og 
sammenligninger med de 
kommuner vi normalt 
sammenligner os med. 

Der vises data fra 
Engelsborgsskolen, det skal deles 
på hjemmesiden og derfor er der 
behov for gennemgang. 
Det har igen været et godt år 
Data bruges til at se hvad der 
fremadrettet kan arbejdes med. 
Det bruges til at understøtte det 
enkelte barn, med fokus på 
kompetencer og udfordringer. 
De børn der kan gå til prøve, skal 
gå til prøve. 
 
Vi skal fortsat være og er optaget 
af trivsel. 



 
Vi er bevidste om, hvordan vi 
hjælper og støtter børnene. 
 

7. Suppleringsvalg til 
skolebestyrelsen 

 
Kl. 18.45 – 19.00 
15. min 
Orientering v. Bettina og Kristina 

Der er tre medlemmer af 
skolebestyrelsen, der har ønsket 
at udtræde. Det er Louise, Ronak 
og Andreas. 
 
Vi havde en suppleant på listen 
som ønsker at indtræde og det er 
Lars Brammer Boldt. 
 
Dette betyder at vi skal have et 
suppleringsvalg afviklet med 
henblik på valg af to nye 
medlemmer og gerne tre 
suppleanter. 

Suppleringsvalg til bestyrelsen 
Grundet afgang, skal der afvikles 
suppleringsvalg. 
Der skal ikke holdes 
afstemninger, Bettina skriver ud 
og forældrene kan tilmelde sig 
og de ønsker er være medlem 
eller suppleant. 
Bestyrelsen skal konstitueres på 
ny. 
 
De foreslås at der holdes valg på 
skift, så der ikke kommer 
udskiftning af hele bestyrelsen 
på en gang. 
 

8. Formidling 
 
Kl. 19.00 – 19.10 
10. min 
Beslutning v. Kristina 

 - Der kommer nyhedsbrev 
fra bestyrelsen. 

- Der kommer nyhedsbrev 
fra Bettina 

 

9. Eventuelt 
 
Kl. 19.10 – 19.19.15 
5. min v. Kristina 

 Der er et ønske om at vi er 
skarpe på dagsordenen og 
holder strukturen på mødet. 
 
Sidste høringssvar der var givet 
til kommunen, har udmøntet sig 
i et kaffemøde mellem Kristina 
og John sammen med Rasmus 
der er centerchef for cup. Der 
bliver lyttet til høringssvar – der 
ønskes med en model der giver 
dialog i skolerådet inden 
høringssvar. 

 
10. Kommende 

punkter 

- Nye principper fx Baune 
og vikardækning 

 

- Hvad gør besparelserne 
ved lærernes og 
pædagogernes arbejde 

- Der køres nul tolerance 
politik i forhold til uro i 
klasserne på 3 årgang, 
der har været skrevet ud 
fra årgangens side. Der 
ønskes evaluering af 
dette tiltag. 



 
 


